
Omlouvam se za preklepy a pravopisne chyby

1. Jaky je Vas nazor na vytvareni satelitu FEL v malych mestech?

Nesouhlasim s nim. Dlouhodobe prosazuji v AS FEL intezivni rozvoj kvality a vyberovosti studia. 
Expanzi do regionu povazuji za rozvoj extensivni. Chapu, ze pro mnohe je to jedna z cest k mozne 
prosperite FEL. Ja ji však povazuji za nerozumnou prave proto, ze odporuje budovani excelence v 
oblasti vyuky na FEL, kterou povazuji za jedinou dlouhodobe udrzitelnou cestu rozvoje FEL. 

2. Jste pro, aby vysledky ankety primo ovlivnovaly prerozdelovani financnich prostredku?

Nesouhlasim. Anketa by mela mit primarne ucel sdileni infromaci (a dojmu) mezi studenty a mezi 
studnety a pedagogem. Ackoliv je student hlasujici člen akademicke obce, v teto souvislosti by mel byt 
chapan jako zakaznik, který pise review na zbozi, které si koupil. V pripade, ze není spokojen, je 
potreba, aby se to dozvedeli ostatní a pokud možno se danemu predmetu (nebo vyucujicimu) vyhli. 
Takovyto jev ma za nasledek neprimy (avsak finacne vyznamejsi) dopad na finacovani pracoviste 
daneho pedagoga, spise nez zapocitavani znamek z ankety do metody vytvareni rozpoctu (numericke 
hodnoceni vycujiciho je velmi nepresne – nejhodnotnejsi jsou slovni komentaare, které však lze jen 
ztezi transformovat do rozdelovani financnich prostredku). Tento pristup vyzaduje však moznost 
studenta rozhodovat se o tom, jaky předmět si zapise a jakym pedagogem se necha vyucovat. Mira teto 
svobody by mela byt sledovana a udrzovana.

3. Co si myslite o narocnosti studia na FEL? Byl/a byste pro jeho zvyseni?

Tezka otazka. Mame na FEL narocne a kvalitni predmety, stejne tak jako predmety nekvalitni typu 
easy-rider. Jsem pro jasne pojmenovani takovychto predmetu a pro jejich postupnou eliminaci. Jsem 
pro zvysovani kvality predmetu a tudiz i kvality absolventu. Kvalitni vzdelani se neda uploadovat ve 
spanku a musí se pro jeho ziskani odpracovat mnoho hodin práce. Tudiz, se domnivam, ze při 
zvysovani kvality studia je jiste zvyseni narocnosti mozne. Vezme však, ze při kvalitnim (a narocnem) 
predmetu vzrusta hodnota odstudovane hodiny s ohledem na jeji budouci uzitnost. Kvalitni, prestizni a 
narocne vzdelani zvysuje konkurenceschopnost absolventu na trhu excelentnich jobu. 

4. Co je ostudou FEL? Co naopak jeho chloubou?

Chloubou FEL je zcela urcite několik ostruvku excelentniho vyzkumu. Chloubou FEL jsou i nektere 
kvalitni predmety a vyhlaseni prednasejici. Pozitivne hodnotim i schopnost FEL interagovat s 
relevantnim prumyslem. Ostudou FEL je rozhodovani vedecke rady při habilitacnich a jmenovacich 
rizenich, které je zalozeno na relativizaci vysledku vedecke práce. 

5. Jaky je Vas nazor na vzik FIT?

FIT ma pravo na existenci, byl však zalozen konfliknim zpusobem. Informatici, kteří se zabyvali 
prevazne vyukou se rozhodli, ze by chteli vlastni fakultu, zatimco vedci-informatici zustali loajalni 
vuci FEL a zakladani nove fakulty odmitli. Povazuji za chybne rozhodnuti rektora, který podporil vznik 
fakulty zajistovany pouze jednou polovinou informatiku na FEL. Prave proto na FEL vznikly nove 
informaticke vyukove programy, cimz se zvysila vnitrni konkurence na CVUT a zcasti i neefektivita 
vyukoveho procesu. Pedagogum FIT však preji vse dobře a doufam, ze se jim fakulta brzy rozjede. 
Rovnez doufam v nalezeni modu kooperaci mezi FEL a FIT ve strednedobem horizontu. 



6. Kdo je/byl Vas vzor na FEL?

No comment.

7. Co jste udělal/a důležitého v minulém senátu, abych Vás mĕl volit znovu?

Samochvala smrdi. Prosazoval jsem nazory smerujici k podpore kvality studia na FEL (prijmacky, nove 
programy, … ), oponoval jsem stavajici model rozdelovani financnich prostredku a snazil jsme se 
pozadovat od vedeni snahu ke zvysovani dotace za oducenou (zapocitatelnou) hodinu, ...

8. Jaký je váš názor na pokus o likvidaci ankety v podání doc. Jelínka?

Myslim, ze to nedela schvalne. Je to velmi opatrny muz, pro ktereho se moznost pravni zaloby stala 
mantrou. V teto kauze s nim nesouhlasim. Muj nazor na anketu viz odpoved 2. 

9. Ste za zachovanie názvu fakulty, alebo by ste názov fakulty zmenili (napr. z FEL na FELi)?

Myslim, ze na FEL muze vznikat slavna škola informatiky aniz bychom měli slovo informatika v 
nazvu. Nicmene FIT ma uzasnou konkurencni vyhodu prave proto, ze informatiku v nazvu ma. Proto si 
spousta studentu vybira FIT aniz by zvlast zkoumala vyhody te ci one skoly. Mym zajmem je, aby na 
FEL byly co nejlepsi studneti a spickovy absolventi. Proto bych si chtel vybirat z co mozna nejvetsiho 
poctu zajemcu. Ten je však ze strany FIT snizen mimo jiné i diky nazvu fakulty. Proto bych se ke 
zmene nazvu klonil. Narky nad tim, ze nas to bude stat spoustu penez na vizitkach nejsou relevantni. 
Taktez bych nikterak neprecenoval znacku FEL, která byl slavna v minulem stoleti. 

10. Za jakých okolností jste ochotní vzdát se svého mandátu?

(i) V pripade, ze se mi nepodari plnit svůj volebni zavazek (tak jako v minulych volebnich obdobich). 
(ii) V pripade, ze by hrozilo, ze muj cas straveny senatorovanim bude bez impaktu – jinymi slovy, 
bude-li senat zvolen majoritne z lidi, kterym není moje vize smerovani FEL (k vysoke kvalite ve vede a 
pedagogice) vlastni. V takovem pripade bych nebyl ochoten delat v senatu sparing partnera.  

11. Vadi Vam, ze i v soucasne dobe se na FEL stavaji docenty ci dokonce profesory lide s nulovym 
poctem impaktovanych clanku a nulovym poctem relevantnich citaci, když prumerny doktorand 
jich ma dnes mnohem vice? Odpovezte prosim nejprve ano ci ne, pak dodejte pripadne 
vysvetleni.

Ano. Povazuji to za skandalni poskozovani dobreho jmena fakulty. Zcela zasadne nesouhlasim s 
relativizaci vysledku odborne práce, která je v soucasne době velmi dobře meritelna (prave 
impaktovanymi publikacemi a citacemi). 

12. Jste pro nezavislou evaluaci vyuky, kterou provedou nezavisli odbornici (nejlepe ze zahranici)? 
Pokud ano, souhlasite s tim, aby Vami vyucovane predmety byli evaluovany jako prvni?

Souhlasim (v pripade ze evaluator bude uznavana osobnost v oboru, kde vyucuji).

13. Souhlasite se zverejnenim vsech komentaru ankety az na ty, kde nezavisla komise posoudi 
navrh pedagoga a zavadne prispevky (vulgarni, rasisticke, atd.) odstrani?



Ano. 

14. Jste pro zruseni "platby" za senatorovani, kdy zamestnanci dostavaji "plat" formou 200 
zapocitatelnych hodin?

Ne. Prave naopak. Jsem pro rozsireni metodiky hodnoceni vykonu tak, aby byla do ni zahrnuta co 
nejsirsi skala aktivit, souvisejici s vyukou (rizeni vyuky, hodnoceni kvality, hospitace, práce 
programovych rad, …). Je zcela nezbytne, aby si clenove akademicke obce prestali myslet, ze nektere 
aktivity (například senarotovani) vznikaji v nulovem case a s nulovou energii. 

15. Zajímal by mě názor kandidátů k otázce povinnosti tělesné výchovy (nehledě na tělovýchovný 
kurz) na FELu. Aneb nemyslíte, že by se v tomto směru mělo něco změnit? (Konkrétněji: 
Tělocvik nepovinný a bez tělovýchovného kurzu.)

Telocvik nepovinny, ale kvalitni. Bude pro mene studentu ale pro ty, kteří mají zajem sportovat. Ja sam 
beham, lyzuji a lezu po horach ale nehodlam to vnucovat dospelym lidem. Tem radeji vnutim algebru

16. Myslíte si, že dobrá vzdělanost v cizích jazycích patří k profilu absolventa FELu?

Ano. Zcela nepochybne. V programu, ktery garantuji je novy prvek: povinnost slozit jeden poviny 
prodmet v anglictine

17. Měl by mít student bezplatnou možnost jazyky studovat v rámci FEL?

V omezene mire. Hlavne pokrocilou anglictinu zamerenou na schopnost pracovat/studovat v anglictine. 
Další cizi jazyky by mely mit stejni charakter jako jiné humanitni predmety (teologie, prezentacni 
dovednsoti nebo historie vedy a techniky)

18. Byl/a byste pro zachování, či zvyšování nabídky volitelných předmětů?

Jsem pro zvysovani volitelnosti, ne však nabidky volitelnich predmetu. Povazuji za spravne, aby 
studnet vice rozhodoval o svém znalostnim profilu. Program Otevrena informatika je zalozen prave na 
tomto paradigmatu. Studneti však voli primarne z mnoziny povinych predmetu jinych oboru a 
programu (cimz se jim dostava kvalitnich predmetu a pro fakultu je to vysove efektivni). Nabidka 
volitelnych predmetu na FEL obsahuje spoustu nekvalitnich predmetu a jsem pro jeji redukci a inovaci. 
Za kvalitu a financni efektivitu volitelnych predmetu by mela byt zodpovedna rada programu. 

19. Myslíte si, že je správné klást větší důraz na přednášky než na cvičení? (větší hodinová dotace - 
např u nových programů)
 

Myslim ze trend na FEL, kdy se místo prednasek chodi do práce je velmi nestastny. Ja se domnivam, ze 
klicem ke kvalitnimu vzdelani je prednaska a domaci práce. Seminar a cviceni povazuji za podpurny 
prostredek, který slouzi k propojeni prednasky a domaci práce. Predstava, ze se da vystudovat kvalini 
program pomoci cviceni je licha.

20. Souhlasíte s názorem, že děkanem FEL by měl být človek s FEL kariérně spjatý? Či naopak 
shledáváte jako nutné při hledání děkana oslovit význačné osobnosti i mimo FEL, nejlépe v 



zahraničí?

Domnivam se, ze když FEL muze investovat do reklamy na sve studijni programy, mohl by si dovolit 
luxus vybrat toho co mozna nejlepsiho dekana, at je z FEL, FJFI, MFFUK nebo ze zahranici. Ve všech 
svých minulych volebnich obodobich jsem intenzivne zabyval otazkou volby dekana a lakal jsem na 
tuto pozici mimo jiné i cechy uspesne v zahranici. To, ze se mi v tomto ohledu nedarilo dobře, a vždy 
jsme vybirali pouze z domacich kandidatu rovnez svedci o nizke prestizi FEL. Jsem však presvedcen, 
ze dekan by mel byt z akademickeho světa. Volani po manazerech z prumyslu povazuji za nespravne. 

21. Shledáváte diskusní fórum FEL jako užitečný prostředek pro komunikaci s akademickou obcí? 
Budete ho v případě zvolení využívat?

Ano. Ano. (BTW: diskuzni forum je produkt senatu)

22. Považujete za dobrý krok vyžadovat po akademických pracovnících diverzitu pracovních 
zkušeností např. podmínkou na absolvování zahraniční stáže?

Ano. 

23. Měli by být vyučující, kteří přednášejí v anglickém jazyce, a zaměstnanci přicházející do 
častého styku se zahraničními studenty a pracovníky testováni na odpovídající znalost jazyka 
pomocí standardizovaných zkoušek?

Ano. V takovem pripade ale doporucuji poskytnout vyucujicim v anglictine priplatek k platu, který je 
bude k takove cinnosti motivovat. Otazkou bude, co udelat v pripade, ze takovouto zkousku slozi malo 
vyucujicich. 


